
        

 

Zápis ze schůzky komise IVIG      29. 11. 2016 

 
Přítomni: Tereza Bártová, Lenka Bělohoubková, Alena Doláková, Kateřina Hajduková, Hana 
Janečková, Zuzana Kelnarová, Hana Landová, Ludmila Tichá, Andrea Hájková.  
 
1. Činnost komise v roce 2016 
 

 Poděkování všem členům Komise, kteří se zapojili do práce organizačního výboru ECIL 
2016 – konference měla veliký mezinárodní úspěch a profesionální práce českého 
organizačního týmu je vysoce oceňována. 

 Během roku se uskutečnily dva workshopy Komise „Zjišťování přínosů informačního 
vzdělávání pro studenty“ (Brno), a „Sociologická analýza dat z celorepublikového 
průzkumu stavu IG VŠ studentů“(Praha), oba byly úspěšné. 

 Počátkem roku proběhl opět průzkum informačních aktivit VŠ knihoven – výsledky 
zatím byly prezentovány na konferenci NASIV, ale nebyly publikovány 

 Na seminář IVIG 2016 byla dobrá zpětná vazba ohledně obsahu a průběhu semináře, 
kritizovaná byla špatná technika v aule a připomínky byly i k termínu konání, který na 
některých školách koliduje se začátkem semestru. Bude se uvažovat o změně místa a 
termínu konání v roce 2017.  

 V roce 2016 byly předneseny za komisi IVIG příspěvky na mezinárodních konferencích 
ECIL 2016 a NASIV (obojí H. Landová).  

 Výborně byl hodnocen blok příspěvků členů Komise na konferenci BA – L. 
Bělohoubková, A. Doláková, H. Landová. Mezi slovními připomínkami se objevilo, že 
by někteří účastníci uvítali informování o roční činnosti Komise. 

 Publikační činnost členů Komise – vyšel článek v časopise DUHA (L. Tichá a T. Bártová) 
a brzy vyjde článek založený na příspěvku z ECIL 2016 v časopise Springer.  

 Web komise je nový, je třeba ho ještě doplnit a průběžně udržovat.  Neproběhl 
zamýšlený pracovní seminář „Práce s Wordpressem“, protože web AKVŠ spravuje 
v tuto chvíli pouze 1 osoba, a i v budoucnu bude počet přístupů omezen. 

 V porovnání s plánem činnosti se komise nevěnovala založení nových informačních a 
propagačních kanálů na bázi sociálních sítí (bude se tomu věnovat v roce 2017). 
 

 
 
2. Činnost komise v roce 2017 
 
Nová témata 

 Celoživotní vzdělávání, Spolupráce knihovníků s akademickými pracovníky a vedením 
univerzit, Centra akademického psaní, Kurzy MOOC.  

 
Teoretická východiska 



Aktualizace teoretických dokumentů komise (Standardy informačně gramotného 
vysokoškolského studenta, Koncepce informačního vzdělávání studentů na VŠ v ČR). Bude 
ustaven tým, který na aktualizaci bude pracovat a cca v květnu-červnu uspořádáno celodenní 
pracovní setkání (v Pardubicích), kde budou materiály vyladěny.  
Úkoly:  

1. Připravit seznam zahraničních materiálů k práci na aktualizaci Standardů a Koncepci 
(L. Tichá, H. Landová) – nějaký termín + další osoby? 

2. Vyzvat členy komise k účasti na práci do poloviny prosince 2016 – v tuto chvíli 
přihlášeny: Hana Landová, Lída Tichá, Pavla Kovářová…..  

 
Seminář IVIG 2017 
Téma: Podpora akademického psaní. K tomu je třeba zjistit stav na univerzitách – existence 
center akademického psaní, existence kurzů akademického psaní na fakultách, případná 
spolupráce knihoven s centry, příspěvek knihovníků k podpoře akademického psaní, kurzy co 
již probíhají, kurzy co se plánují, jaká je situace mimo VŠ – Akademie věd, Moravská zemská 
knihovna, NTK….?.  
 
Čas konání: pravděpodobně v týdnu od 4. do 8. září. Bude se hledat nové místo konání, 
pokud se neobnoví technické zařízení auly v Jinonicích. V tuto chvíli zjišťujeme, jaké by byly 
podmínky na VŠE v Praze (sál pro cca 60 osob na celý den). 
 Úkoly:  

1. připravit rešerši stavu v zahraničí (A. Doláková, L. Tichá)  -termín? 
2. připravit a provést průzkum stavu v ČR (K. Hajduková + Pavla Kovářová? + Pavlína 

Mazáčová? …další?) – termín? 
3. Vytipovat a zajistit přednášející, včetně výběru a pozvání zahraničního hosta 

 - doplnit termíny 
 
Workshopy v roce 2017 

 Kritické myšlení. Místo konání -  Brno?, návrh na přednášející: Tomáš Průša, Marek 
Pícha (nebo Pýcha?), Iva Zadražilová, Kristýna Paulová…. další? 

 Nové metody výuky. (tip od Marty Zizienové - Anki). Místo konání - Pardubice, návrh 
na přednášející ??? 

Úkoly: stanovit termíny workshopů a zajistit přednášející 
 
Web komise 
 
Bude se průběžně doplňovat. T. Bártová po zaškolení B. Jankovskou bude mít přístup do 
webu, aby mohla provádět menší úpravy a doplňky na web Komise.  
 
Návrh -  posílat tipy na zajímavosti, novinky, akce z oblasti IG, které by se mohly vystavovat 
na webu AKVŠ v sekci Novinky tak, aby se zde během roku stále objevovalo něco nového 
z oblasti IG (a tedy z práce Komise).  
Úkoly? termíny?osoby, které s webem pomohou – texty, chyby?? 
 
Zahraniční konference 

 Konference LILAC 2017, Swansea, Velká Británie, 10. – 12. 4. 2017 (hrazeno AKVŠ pro 
člena komise IVIG ), pojede H. Janečková  



http://www.informationliteracy.org.uk/2016/09/launching-lilac-2017/   

 Konference 106. Deutscher Bibliothekartag 2017, Frankfurt 30. 5 – 2. 6. – zvaná 
přednáška H. Landové k tématu komise IVIG  
http://bibliothekartag2017.de/  

 Konference ECIL 2017, Saint Malo, Francie, 18. -21. 9. 2017 http://ecil2017.ilconf.org/ 
Příspěvky plánuje H. Landová, H. Janečková. … (kdo ještě?) 

 
BA 2017 
Mendelova univerzita, Brno, konec října 2017.  

 Přednáškový formát oceňovaný v letošním roce zachováme.  

 Do posterové sekce připravíme poster o činnosti Komise v roce 2017.  

 V rámci BA zkusíme domluvit a zorganizovat nějaké akce (miniworkshop, procházku 
Brnem spojenou s IG „bojovkou“, panel….) před zahájením konference nebo první 
den jejího konání.  

Úkoly:  poslat tipy, co by se za zajímavou a kreativní aktivitu dalo připravit? 
 
Publikační činnost – plán v roce 2017 

 Článek v češtině o průzkumu informační gramotnosti, který proběhl v roce 2015.  – 
Zpracovává H. Landová, J. Prajsová a….? + kde bude publikován? 

 Shrnující text v angličtině k výsledkům průzkumů informačního vzdělávání 
vysokoškolských studentů v ČR připraví H. Landová a ???  pro publikování v ProInflow  

 
Komunikace členů komise IVIG 

 Budeme využívat prostředí OneDrive ke sdílení pracovních materiálů – např. 
pracovních materiálů k teoretickým dokumentům, dat z průzkumů VŠ knihoven, 
seznamů řešených DP nebo zajímavých témat, která by se v rámci DP dala řešit apod.  

 Schůzky členů Komise se doplní online poradami v AdobeConnect (vyzkoušeno při 
přípravě ECIL), aby se ušetřil čas členů Komise.  

 Sociální sítě ??? (skupina IG je na Facebooku, ale nikdo tam moc nepřispívá)  
Úkoly: ??? 

 
Další úkoly 

 Dát dohromady a vystavit na OneDrive výsledky našich průzkumů Informační 
vzdělávání na VŠ v ČR. Budou k ruce členům komise a podkladem pro publikování 
souhrnných výsledků.  

 Zjistit, kdo se zúčastnil 3. Mezinárodního průzkumu ke zjištění preferencí studentů při 
čtení studijních textů. Z členů IVIG se původně přihlásili k provedení průzkumu: 2. LF 
UK, UPa, VUT, JČU, ČVUT, ČZU, VŠE, SU, UPOL. Po zveřejnění české verze dotazníku se 
na některých školách neuskutečnil. Michal Lorence (KISK) může dát informaci 
k výsledkům? 

 INFOGRAM – přestal fungovat, musíme zjistit kde je závada a domluvit se, zda a jak 
ho budeme udržovat 

 
 
Zapsala: L. Tichá, 29. 11. 2016, (upravila L.B. 1.12.) 

http://www.informationliteracy.org.uk/2016/09/launching-lilac-2017/
http://bibliothekartag2017.de/
http://ecil2017.ilconf.org/

